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Nezabudnite chrániť seba i svoje okolie:

Spolu to zvládneme!

NOSTE
RÚŠKO     

Ruško musí 
kompletne 
prekrývať 
ústa aj nos.

DODRŽUJTE
ODSTUP     

Udržujte si od 
ostatných osôb 
odstup aspoň 
2 metre.

UMÝVAJTE SI  
RUKY     

Používajte vždy 
teplú vodu a 
mydlo, v núdzi 
dezinfekčný gél.

2020
Náročný rok, ktorý 
spojil dobrých ľudí
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Pribudne nový typ nádob na odpad
S odpadom sa stretávame každý deň. Ekológovia síce odporúčajú nevytvárať odpad vôbec, avšak pri prechádzke obcou je zrejmé, že realita je 
iná. Pri prepchatých smetných nádobách na triedený odpad pribúdajú ďalšie vrecia, ktoré tu pobudnú až do najbližšieho vývozu. Ten je niekedy 
na pláne až po dvoch mesiacoch. Prečo sú intervaly nastavené poriedko a aké novinky v oblasti odpadov nás čakajú tento rok?

Kuchynský odpad
Slovenské mestá a obce dostali  

od štátu ďalšiu úlohu. V novem-
bri 2019 parlament schválil novelu 
Zákona o odpadoch č. 79/2015, 
ktorá samosprávam určuje povin-
nosť vytvoriť podmienky a zabez-
pečiť zber a triedenie kuchynského 
biologicky rozložiteľného odpadu. 
Mestá a obce musia zaviesť zber 
kuchynského odpadu v prvej polo-
vici roku 2021. 

Kuchynským odpadom sú:
 � šupy z čistenia zeleniny a ovocia
 � zvyšky pečiva, starý chlieb
 � kávové a čajové zvyšky
 � vaječné škrupiny,
 � škrupiny z orechov
 � jedlé oleje a tuky
 � zvyšky mäsa
 � zvyšky potravy rastlinného

  a živočíšneho pôvodu
 � nespracované zostatky surovín
 � potraviny po záručnej dobe alebo 

inak znehodnotené potraviny
 � znečistené papierové vrecko
 � použitá papierová vreckovka, 

servítka, utierka
 � vlasy a chlpy

„V našej obci budú rozmiest-
nené stodvadsaťlitrové nádoby 
na kuchynský odpad v priebehu 
mesiaca február. Nachádzať 
sa budú pri každom bytovom 
dome (Topoľčianska cesta, Cesta 
Janka Alexyho, Do minova cesta, 
Podhorská ulica a Lesná ulica) a 
na dvoch ďalších verejne prístup-
ných miestach – na Hlavine a na 
Karpatskej ulici,“ otvára tému sta-
rostka obce Tatiana Julinyová. 

Každá domácnosť v bytovom 
dome dostane päťlitrové vedro na 
vynášanie kuchynského odpadu. 

Ak budú mať záujem o vedro oby-
vatelia rodinných domov, môžu 
oň požiadať na obecnom úrade. 
V prípade väčšieho záujmu nie je 
problém vedrá doobjednať. 

Po zriadení nádob na kuchyn-
ský odpad obyvatelia už nebudú 
môcť tento typ odpadu vyhadzovať 
do nádob na komunálny odpad. 
Jednoducho povedané, zvyšky 
večere či zhnité ovocie nemôžu 
skončiť v zmesovom  komunálnom 
odpade – patria do nádoby na 
kuchynský odpad. Pracovníci vývoz-
nej spoločnosti budú obsah nádob 
na komunálny odpad kontrolovať. 
Pokiaľ v nich nájdu podiel kuchyn-
ského odpadu, nádoba nemusí 
byť vyvezená. Doposiaľ sa obsah 
nádob na komunálny odpad príliš 
nekontroloval. Naopak, dôsledne 
sa kontrolujú farebné nádoby na 
triedený odpad.

Nádoby na kuchynský odpad 
bude firma vyvážať raz týždenne, 
pričom postup bude odlišný. 
„Pracovníci nádobu s kuchynským 
odpadom celú naložia a odvezú. 
Zároveň ju nahradia novou, čistou, 
vydezinfkovanou nádobou. Na 
mesiace jún, júl, august a septem-
ber plánujeme vyrokovať vývoz 
kuchynského odpadu dvakrát týž-
denne,“ hovorí starostka. Dodáva, 
že náklady spojené s vývozom 
kuchynského odpadu znáša obec.

Bioodpad
Obec na základe výzvy minister-

stva životného prostredia predlo-
žila žiadosť o nenávratný finančný 
príspevok na zakúpenie kompos-
térov do záhrad rodinných domov. 
Ak by obec vo výzve uspela, získala 
by dva druhy kompostérov. V roku 
2017 obyvatelia v ankete rozhodli, 

že majú pomerne veľký záujem aj 
o menší, aj o väčší variant. „Menší 
kompostér má objem tristopäť-
desiat litrov, väčší štyristopäťde-
siat litrov. Prideľovali by sa podľa 
veľkosti záhrad. Napríklad obyva-
teľ, ktorý má záhradu s výmerou 
350 m2, dostane 350-litrový kom-
postér,“ vysvetľuje T. Julinyová.

Práve pred tromi rokmi prebie-
hala výzva, prostredníctvom ktorej 
mohli samosprávy získať kompo-
stéry. „Keďže podľa prepočtov by 
náklady na kompostéry pre našu 
obec činili 15-tisíc eur a minimálny 
príspevok bol 80-tisíc eur, nespĺ-
ňali sme atribút výzvy, a tak sme 
sa do nej nemohli zapojiť,“ dodala 
starostka. Výzva bola určená skôr 
pre mestá, spojiť sa s inou obcou 
nebolo možné.

Ministerstvo životného prostre-
dia má už dva a pol roka na stole 
žiadosť obce o príspevok na vybu-
dovanie kompostárne. Doposiaľ 
ministerstvo nerozhodlo a k aktu-
álnemu stavu výzvy sa nevyjadruje.

Zberný dvor
„Treba zriadiť zberný dvor“ je 

jedným z najčastejších komen-
tárov, ktorý v našej obci zaznieva 
pri rozoberaní ekologických tém. 
Samozrejme, obec záujem má, 
zberný dvor by bol v prospech 
obyvateľov aj obce ako takej, avšak 
Banka je vo viacerých  ohľadoch 
špecifická obec. Značná časť obce 
leží v ochrannom pásme vôd. 
Z dô  vodu ohrozenia zásob pitnej 
vody toxickými látkami v takýchto 
miestach zberný dvor vybudovaný 
byť nemôže, presnejšie povedané 
nesmie.

„Druhý zásadný problém je, 
že obec má minimum vlastných 

pozemkov. Jedinou potenciálnou 
lokalitou je oblasť pri Sĺňave, avšak 
bolo by nezmyselné umiestniť 
zberný dvor do hotelovej lokality. 
Zároveň tam zasahuje ochranné 
pásmo vodnej nádrže Sĺňava,“ zdô-
razňuje T. Julinyová.

Obec sa, žiaľ, nafúknuť nedá, 
preto sa jej vedenie pokúšalo 
nadviazať spoluprácu so sused-
nou obcou Moravany nad Váhom, 
ktorá má na zberný dvor vhodný 
pozemok. Napokon však mora-
viansky starosta Peter Hulman zo 
spolupráce ustúpil.

Pozemok vhodný pre zberný 
dvor musí mať veľkú výmeru. Je 
potrebné na ňom vyčleniť priestor 
pre veľkoobjemné kontajnery, ale 
aj miesta, kde budú zamestnanci 
obce triediť vybrané komodity. 
Totiž nie každý odpad je pre spra-
covávateľov zaujímavý – napríklad 
PET fľaše sú žiadané, avšak mikro-
ténové vrecká nie. V prípade zriade-
nia zberného dvoru musí obec zaz-
mluvniť firmy, ktoré odpad odvezú 
na ďalšie spracovanie. Ak prestane 
mať takáto firma záujem o určitú 
komoditu, tento druh odpadu sa 
prestane vyvážať a začne sa zhro-
mažďovať na zbernom dvore.

Plocha zberného dvora musí 
byť vybetónovaná. Táto požia-
davka vylučuje možnú lokalitu 
Kavadín (smerom na Havran), ktorá 
sa nachádza v lesnatej oblasti bez 
možnosti väčších zásahov. V súčas-
nosti provizórne slúži na skládko-
vanie biologického odpadu. 

Harmonogram vývozov
Vývozy separovaného odpadu 

pre Banku, Piešťany a okolité obce 
plá nuje vývozná spoločnosť Marius 
Pedersen, a. s., ktorá má v našom 

téma

Nádoby na kuchynský odpad pribudnú na kontajnerových stojiskách v priebehu februára. Vývoz nádob bude musieť hradiť obec.
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12. január
/
/

6. apríl
/

29. jún

PAPIER

15. január
25. február

/
7. apríl
20. máj
30. jún

KOVY
Obec Banka má 

možnosť uskladnenia 
(t. j. nie vývozu) 

zeleného odpadu.
V prípade záujmu 

o vývoz bioodpadu 
kontaktujte pracovní-
kov Obecného úradu 
Banka na mobilnom 
čísle 0901 745 177.

BIOODPAD

11. január
8. február
8. marec
5. apríl

3. a 31. máj
28. jún 

SKLO
/

19. február
/

2. apríl
14. máj
25. jún

PLASTY

28. január
/

5. marec
16. apríl
28. máj

/

TETRAPAKY

Kalendár vývozov triedeného odpadu na 1. polrok 2021
Termíny vývozov určuje a vývoz zabezpečuje spoločnosť Marius Pedersen, a. s. (tel. č.: 033/77 41 954).

separovanie Naše ekologické tipy
 � Snažte sa obmedziť tvorbu odpadu, 

resp. netvoriť ho vôbec.
 � Do obchodu si noste vlastnú textilnú 

alebo papierovú tašku.
 � Kupujte potraviny a iný tovar v oba-

loch, ktoré sa dajú ľahko zrecyklovať 
(papier, sklo atď.)

 � Neukladajte odpad pri plných smet-
ných nádobách. Vyzerá to otrasne 
a vietor akurát rozfúka odpadky po 
ulici. Hnijúce smeti sú taktiež lákad-
lom pre hlodavce.

 � Ak máte smetnú nádobu na plasty 
plnú, vložte ďalšie plasty do vreca, 
uzavrite a položte pri nádobu. Vrece 
bude odvezené. 

 � Ak máte plnú smetnú nádobu, skúste 
poprosiť osamotených obyvateľov, 
ktorí často kapacitu nádoby nevyu-
žijú, či by ste nemohli do nej prispieť 
svojim odpadom.

 � Neparkujte v širšom okolí kontajne-
rových stojísk. Smetiarske vozidlo je 
rozmernejšie ako osobné a potrebuje 
veľký priestor na manévrovanie.

 � Nezabúdajte zatvárať smetné nádoby 
po vyhodení odpadu. 

 � Odpad, ktorý poputuje do nádob na 
triedený odpad, nemusíte do detailov 
vyumývať, nemal by však byť veľmi 
znečistený.

 � Použité hygienické potreby (rúška, 
respirátory, rukavice, dámske vložky, 
plienky atď.) nepatria do nádob na 
triedený zber. Vhoďte ich do nádob 
na komunálny odpad.

 � Opotrebované pneumatiky môžete 
zdarma odovzdať v pneuservise.

 � Ak sú nádoby na daný druh odpadu 
pri vašom bydlisku plné, zaneste ich 
v rámci zdravotnej prechádzky na iné 
stojisko.

 � Vyradené nepoškodené a oprané  
oblečenie môžete priniesť na obecný 
úrad. Priebežne je odovzdávané azy-
lovému domu Domum v Piešťanoch, 
príp. sociálne slabším obyvateľom 
v našej obci.

OcÚ Banka

regióne monopolné postavenie. 
Počet vývozov triedeného odpadu 
sa odvádza od počtu nádob roz-
miestnených v obci a od hmot-
nosti odpadu. Napríklad plasty sú v 
porovnaní s iným druhmi odpadov 
veľmi ľahké.

Ovplyvniť harmonogram je 
veľmi náročné, obec musí opa-
kovane žiadať o pridanie vývoz-
ných termínov, často bez výsledku. 
„Nechcú nám zvýšiť intenzitu 
vývozov, pretože vraj málo separu-
jeme, čo je, myslím, hlúposť. Stáva 
sa napríklad, že ak sa nádoby na 
plastový odpad rýchlo zaplnia a 
vývoz je v nedohľadne, obyvatelia 
hádžu plasty aj do komunálneho 
odpadu. Jednoducho, nemajú ho 

kam dať,“ opisuje starostka. 
Dodajme, že za rok 2019 bolo 

v našej obci vytriedených 30,64 
percent komunálneho odpadu, čo 
je dvojnásobný nárast oproti roku 
2018. Štatistika za rok 2020 zatiaľ 
nie je k dispozícii.

„Klietky“ na smetné nádoby 
Obec uvažuje nad vybudova-

ním prístreškov nad 1 100-litrovými 
smetnými nádobami na verej-
ných priestranstvách. Doposiaľ si 
takéto oplotenie dali vybudovať 
obyvatelia vojenských bytoviek na 
Podhorskej ulici, podobne aj oby-
vatelia obecných bytoviek na Ceste 
Janka Alexyho. Pri bytovkách na 
Dominovej ceste obec prístrešok 

vybudovať nemôže, pretože nejde 
o obecný pozemok (areál patrí 
Slovenským liečebným kúpe-
ľom Piešťany). Tejto téme sa ešte 
budeme venovať.

Poplatok za komunálny odpad
Obec, resp. jej obyvatelia platia 

len za vývoz komunálneho odpadu 
(vývoz separovaného odpadu 
totiž hradí Organizácia zodpoved-
nosti výrobcov – skrátene OZV). 
Kopaničiarska odpadová spoloč-
nosť, s. r. o., ktorá prevádzkuje 
skládku v obci Rakovice, zvýšila 
medziročne poplatok za skládko-
vanie o 2 eurá. Toto zvýšenie musí, 
žiaľ, obec premietnuť do miest-
neho poplatku.

Aktuálna výška miestneho 
poplatku za komunálny odpad:
 � fyzická osoba: 30,00 eur
 � seniori (nad 65 r.): 24,00 eur
 � občania v hmot. núdzi:  24,00 eur

Podrobnosti k tomuto poplatku  vrátanie 
sadzieb pre právnické osoby nájdete 
vo Všeobecnom záväznom nariadení 
č. 4/2020, ktoré je zverejnené na obec-
nej webovej stránke  obecbanka.sk 
v sekcii Samospráva – Dokumenty – 
VZN – 2020.

Kalendár vývozov triedeného 
odpadu nájdete na adrese:
obecbanka.sk/obcan/vyvoz-odpadov

Viktor Vrábel
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2020: Náročný rok, ktorý spojil dobrých ľudí
Začiatkom minulého roka sme si triasli pravicami a priali si, aby bol rozbiehajúci sa rok lepší ako ten predošlý. Dnes by sme túto ošúchanú frázu 
isto skromne pozmenili – úplne by stačilo, keby bol rok 2020 rovnaký, bežný, bez mimoriadností. Keby pokojný život v obci pokračoval, keby sa 
obyvatelia stretávali aj pri iných príležitostiach, ako je odber hlienov z nosohltana. Rok 2020 je definitívne za nami. Čo sa udialo v obci?

31. december 2019 – 1. január 2020
Privítanie nového roka
V kultúrnom dome až do svita-
nia prebiehala voľná silvestrovská 
zábava. Šampanské strieľalo nielen 
v kultúrnej sále, ale aj na Ahoji, kde 
novoročné ohňostroje sledovalo 
asi tridsať ľudí.

1. február 2020
Biliardový turnaj
V sobotu 1. februára zorganizoval 
Andy Bar 2. ročník biliardového 
turnaja Antona Haščíka. Systémom 
„každý s každým“ sa hralo až do 
večera. Víťazom sa stal Andrej Rigo. 

15. február 2020
Fašiangová zabíjačka
Na námestí pred obecným úradom  
sa konala tradičná fašiangová zabí-
jačka. Nechýbala kapustnica, kaša, 
jaternice, pečené bravčové mäso, 
paštéty či vyprážané šišky. O veselú 
fašiangovú náladu sa postarala 
Dychová hud ba Inovčanka.

29. február 2020
Voľby do Národnej rady SR
V netradičný deň prebiehali na 
Slovensku parlamentné voľby. Na 
Banke boli zriadené dva okrsky – 
v škole a v kultúrnom dome. Volieb 
sa zúčastnilo bezmála 70 % opráv-
nených voličov. Podobne ako na 
celoštátnej úrovni, aj v našej obci 
zvíťazila strana OĽaNO.

február 2020
Bezpečnostné opatrenia pri škole
Obec dala na Bananskej ulici 
osadiť reflexné tabule s blikajú-
cimi diódami, ktoré upozorňujú na 
zvýšený pohyb školákov. Zároveň 
pribudol dvojfarebný priechod pre 
chodcov osvetlený LED svietidlom. 
Koncom februára bol skolaudo-
vaný parkovací pruh s chodníkom 
určený pre rodičov detí. Deti cez 

cestu začal sprevádzať regulovčík.

marec 2020
Začiatok epidémie koronavírusu
Rok sa neprehupol ani cez prvý 
štvrťrok a na Slovensku bol zazna-
menaný prvý prípad nákazy koro-
navírusom – stalo sa to 6. marca. 
10. marca vstúpil do platnosti zákaz 
konania bohoslužieb. 13. marca sa 
zatvorili brány školy. Počnúc 16. 
mar com zostal obecný i stavebný 
úrad zatvorený. Supermarket COOP 
Jednota skrátil otváracie hodiny. 
Majitelia prevádzok  postupovali 
podobne, príp. zavreli úplne. 
Obecnému úradu pomáhali dob-
rovoľní hasiči, ktorí sprostredkovali 
výrobu a distribúciu rúšok, pričom 
sami prispeli desiatkami kusov. Do 
šitia sa postupne zapojilo 20 žien, 
mnohí obyvatelia poskytli látku a 
gumičky. Spoločnými silami bolo 
ušitých či inak zadovážených viac 
ako 500 rúšok, ktoré hasiči distri-
buovali do schránok predovšetkým 
starým a imobilným obyvateľom.

8. – 13. apríl 2020
Veľká noc
Na vlaňajšiu Veľkú noc isto neza-
budneme. Na Sloven sku platil zákaz 
vychádzania, a tak chlapi mohli 
šibať nežnejšie pohlavie nanajvýš 
v rámci domácnosti. Veľkonočné 
bohoslužby boli zrušené. 

18. apríl 2020
Dezinfekcia verejných 
priestranstiev
V sobotu 18. apríla popoludní 
vykonali dobrovoľní hasiči 1. kolo 
dezinfekcie verejných priestran-
stiev. Zamerali sa na autobusové 
zastávky, kontajnerové stojiská 
a oddychové miesta. Druhé kolo 
zrealizovali o 2 týždne neskôr. 
Hasičom sa podarilo sponzorsky 
získať 300 litrov silnej dezinfekcie, 

o ktorú sa podelili s piešťanskými 
záchranármi a lekármi v nemocnici.

25. apríl 2020
Požiar pri Zlatom vrchu
V blízkosti Zlatého vrchu, ktorý sa 
nachádza na rozhraní bananského 
a moravianskeho chotára, sa roz-
horel lesný porast. V ťažko do -
stupnom teréne vzplanuli stromy, 
kríky a lístie na ploche 600 m2. 
Uprostred lesa v silnom vetre až do 
zotmenia zasahovalo 60 hasičov z 
Trnavského i Nitrianskeho kraja. 
Príčinou požiaru bola nedbalosť a 
neopatrnosť dospelých osôb.

30. apríl 2020
Stavanie mája
Aký by to bol máj bez ihličnana 
s vejúcimi farebnými stužkami? 
Zamestnanci obecného úradu s 
rúškami na tvárach smrek z každej 
strany vyzdobili a vztýčili neďaleko 
sochy sv. Vendelína. Žiaľ, bez verej-
nosti, bez dychovky, bez gulášu...

15. máj 2020 
Poďakovanie prezidentky SR 
Zuzany Čaputovej miestnym 
hasičom, šičkám a predavačkám
Do našej obce zavítala prezidentka 
Slovenskej republiky Zuzana Čapu-
tová. Počas krátkej návštevy sa 
poďakovala miestnym dobrovoľ-
níkom, ktorí nezištne vo svojom 
voľnom čase pomáhali pri zvládaní 
1. vlny epidémie. Pätnásťčlennú 
delegáciu tvorili pyrotechnik, 
hygienička, protokolistka a viacero 
ochrankárov. Obyvatelia dostali 
z prezidentkiných rúk darčekovú 
tašku s diárom a perom, dámy aj 
ružu. Zuzana Čaputová sa porozprá-
vala s Banancami o zvládaní epi-
démie. Pri odjazde z obce si neza-
budla uctiť predavačky v tunajšom 
supermarkete. Išlo o prvú návštevu 
hlavy štátu v dejinách Banky.

1. jún 2020
Návrat detí do školy
Na Medzinárodný deň detí dostalo 
74 žiakov 1. stupňa netradičný 
darček – po viac ako dvojmesač-
nom voľne si sadli späť do škol-
ských lavíc. Personál školy musel 
prispôsobiť školský život proti-
epidemiologickým nariadeniam. 
2. stupeň sa učil stále dištančne.

4. jún 2020 – 14. január 2021
Elektronické sčitovanie domov 
a bytov
Sčítanie budov vykonávali dvaja 
pracovníci na obecnom úrade. Po 
prvý raz prebehlo sčitovanie bez 
účasti obyvateľov. Celkovo bolo na 
území obce Banka sčítaných 1 040 
budov. Zaznamenávali sa nielen 
rodinné a bytové domy, ale aj 
budovy, ktoré neslúžia na bývanie.

11. jún 2020
Božie telo
V júni si veriaci uctili sviatok 
Najsvätejšieho Kris tovo tela a krvi, 
ľudovo prezývaný aj Božie telo či 
Oltáriky. Náboženskej  procesie 
sa zúčastnili dve stovky veria-
cich z Banky a okolia. Nechýbala 
dychovka, speváci ani hasiči. Omšu 
celebroval Ľuboš Matúš.

28. jún 2020
Prvé sväté prijímanie
Koncom školského roka sa v Kos-
tole sv. Martina konalo Prvé sväté 
prijímanie, ktorého sa zúčastnilo 
deväť tretiakov z miestnej zák-
ladnej školy. Na túto udalosť ich 
od začiatku školského roka pri-
pravoval katechét Peter Vlasák. 
Bohoslužbu hudobne sprevá-
dza la rodina Hlbocká. O nádhernú 
výzdobu sa postarali rodičia detí, 
kaplán Ľuboš Matúš, ktorý boho-
službu aj celebroval, a v neposled-
nom rade manželia Jánoškovci. 
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júl – august 2020
Summer Academy
Základná škola pripravila pre pred-
školákov a prvostupniarov druhý 
ročník letného tábora Summer 
Academy. Rodičia mali na výber 
štyri prázdninové termíny. Deti 
strávili leto kreatívne s kamarátmi 
a učiteľmi, zdokonalili sa v anglič-
tine, pochutnali si na maškrtách a 
vyšantili sa počas pohybových hier.

4. júl 2020
Vystúpenie HS Prameň
Začiatkom júla patrilo futba-
lové ihrisko Hudobnej skupine 
Prameň. Michal Rusnák so Žanetou 
Buoanne Šustrovou zahrali popu-
lárne piesne, ale i ľudové, country 
a rómske skladby. Tibor Haring zo 
Sport Baru pripravil pravý maďar-
ský kotlíkový guláš.

5. júl 2020
Upratovanie na Červenej veži
V nedeľu 5. júla popoludní pre-
behla v lesoparku Červená veža 
upratovacia akcia, ktorú zorgani-
zovala piešťanská organizácia Time 
for Change s asistenciou obce 
Banka. Upratovania sa zúčastnilo 
zhruba dvadsať ľudí, medzi nimi aj 
naša hasičská mládež. Počas dvoch 
hodín sa nazbierala slušná kopa 
odpadu, v ktorej nechýbal gauč, 
časti auta či vianočný stromček.

7. júl 2020
Obecný Instagram
Od leta nájdete našu obec okrem 
webovej a facebookovej stránky 
aj na sociálnej sieti Instagram, 
a to pod názvom  obec_banka. 
Na profile nájdete najmä zaujíma-
vosti z histórie i súčasnosti Banky.

29. júl 2020 – súčasnosť
Rekonštrukcia lávky
Mohutná oceľová lávka na Kra-
jinskom moste sa dočkala rekon-
štrukcie. Pracovníci firmy Lumiza 
najskôr očistili konštrukciu od 
nánosov, obrúsili ju a natreli, 
osadili pochôdzne panely s novou 
asfaltovou výplňou a nainštalovali 
osvetlenie. Zrekonštruovali aj ser-
visnú podlahu a potrubie prekryli 
ťahokovom. Hoci mali byť práce 
ukončené koncom januára, rekon-
štrukcia, ktorú iniciovalo mesto 
Piešťany, stále prebieha. 

jún – júl 2020
Nová webová stránka
Od polovice júna pracoval progra-
mátor Tomáš Halo spolu s našimi 
dvomi administrátormi Marekom 
Polákom a Viktorom Vráblom na 
novej webovej stránke. Cieľom 

bolo vytvoriť prehľadnejšie webové 
sídlo, ktoré bude ľahko dostupné 
z akéhokoľvek zariadenia. Úplne 
nový je nielen dizajn, ale aj štruk-
túra a administrátorské prostredie. 
Webová stránka bola vytvorená v 
súlade s aktuálnymi nariadeniami 
GDPR a je rozdelená na 3 hlavné 
sekcie – Občan, Samospráva a 
Návštevník. Súčasťou stránky sú aj 
kalendár vývozov odpadu, všetky 
vydania našich novín i obecná 
kronika. Nová webová stránka bola 
sprístupnená 1. augusta.

7. – 9. august 2020
Stretnutie priaznivcov 
automobilov Citroën
Citroën club Slovakia zorganizoval 
v Campingu Pullmann už 9. ročník 
Stretnutia priaznivcov automo-
bilov Citroën. Zrazu sa zúčastnilo 
43 posádok zo Slovenska, Česka i 
Slovinska. Na účastníkov čakala 
spanilá jazda regiónom aj zábavný 
program v kempingu. Najstarším 
autom bol Citroën AC4 z roku 1930. 

22. august 2020
Nohejbalový turnaj o pohár 
starostky obce Banka
Na bananskom školskom ihrisku 
sa konal 16. ročník Nohejbalového 
turnaja o pohár starostky obce 
Banka. Súťažilo celkom 9 trojčlen-
ných družstiev. Na prvom mieste 
sa umiestnili Žraloci (Sharks) z 
Rat noviec, druhý skončil domáci 
tím Mitraja a na bronzovej priečke 
sa umiestnil ďalší bananský tím – 
Chletoma. Poháre odovzdala sta-
rostka Tatiana Julinyová.

apríl – september 2020
Budovanie multifunkčného 
ihriska
Vďaka technickým pracovníkom 
obecného úradu a firmy M.Cup 
vyrástlo v zadnej časti športového 
areálu multifunkčné ihrisko. Je 
určené pre verejnosť aj športové 
kluby, pre deti i dospelých. Zahrať 
si tu môžete minifutbal, basketball, 
nohejbal, volejbal aj tenis. Ihrisko 
bolo skolaudované 25. septembra. 
3. októbra sme ho plánovali sláv-
nostne otvoriť, no, žiaľ, epidemio-
logická situácia to neumožnila.

september 2020
Oprava organa
Začiatkom septembra sa organár 
Jozef Murár pustil do nevyhnut-
nej opravy organa v Kostole sv. 
Mar tina. Hudobný nástroj z roku 
1948 má najlepšie roky za sebou 
a v najbližších rokoch bude potre-
bovať nákladnú opravu. V kostole 
vyhlásili zbierku.

4. september 2020
Prvé miesto v Analýze 
transparentnosti obcí Slovenska
Túto súťaž po prvýkrát vyhlásilo 
Združenie občanov miest a obcí 
Slovenska. Obec Banka získala prvé 
miesto v kategórii proobčiansky 
prístup a transparentné zverejňo-
vanie. Splnila všetky kritériá a ako 
jediná získala plný počet bodov. 
Starostka obce prevzala ocenenie 
4. septembra v Ružomberku.

5. september 2020
Biliardový turnaj
V Andy Bare sa uskutočnil ďalší 
biliardový turnaj. Desať hrá čov 
odohralo spolu tridsaťpäť zápasov. 
Víťazom sa stal Ondrej Halás.

12. september 2020
Tréningový deň v motoškole
Na motokrosovej trati pri Ahoji 
sa stretlo dvanásť motocyklistov, 
ktorí si pod dohľadom inštruktora 
Tomáša Bučenca z KTM Bratislava 
precvičili svoje zručnosti s cest-
nými enduro motorkami v teréne.

september 2019 – septem ber 2020
Oprava cesty pod Červenou vežou
Na jeseň 2019 pracovníci firmy 
Swietelsky začali s výmenou 
asfaltu na úseku cesty II/499 pod 
Červenou vežou. Rekonštrukciu 
sprevádzali viaceré komplikácie – 
obyvatelia si „užili“ kolóny, na nie-
koľko mesiacov práce pozastavila 
epidémia a nový asfalt krátko pred 
kolaudáciou cestári vyfrézovali a 
nahradili ho ešte novším. Výsledok 
ročnej rekonštrukcie posúďte sami.

19. september 2020
Okolo Slovenska
Už po šesťdesiaty štvrtý raz sa 
na Slovensku konali najvýznam-
nejšie cyklistické preteky Okolo 
Slovenska. Záverečná etapa viedla 
cez Banku. Na Havrane mohli cyk-
listi získať horskú prémiu. Pretekov 
sa zúčastnilo spolu 177 cyklistov, 
najrýchlejším bol Jannik Steimle.

29. september – 3. október 2020
Reštaurovanie náhrobkov
Reštaurátor Tomáš Kucman s 
po mo cou miestnych dobrovoľníkov 
rozobral múr pri starom kostole. 
Nachádzali sa v ňom historické 
náhrobné kamenné dosky s latin-
skými nápismi, ktorých stav sa z 
roka na rok zhoršoval. V budúcnosti 
budú vystavené v starom kostole.

31. október – 1. november 2020
Celoplošné testovanie
Na prelome októbra a novembra 
bola naša obec postavená pred 

ná ročnú úlohu – v priebehu dvoch 
týždňov bolo potrebné pripraviť 
zázemie pre testovanie obyvateľov 
na koronavírus. S použitím antigé-
nových testov bolo spolu otesto-
vaných 1 501 obyvateľov, z ktorých 
boli pozitívni iba siedmi. Vďaka 
nízkemu podielu pozitívne testova-
ných v piešťanskom regióne druhé 
kolo neprebehlo. Hladký priebeh 
testovania zabezpečovali zamest-
nanci obecného úradu, príslušníci 
armády, policajného zboru, zdra-
votníci a dobrovoľní hasiči.

4. december 2020
Mikulášska nášteva
Mikuláš s čertom zavítal do banan-
skej školy a škôlky aj tento rok. 
Škôlkari zarecitovali básničky, 
za ktoré dostali sladké odmeny. 
Vzhľadom na aktuálnu situáciu 
prebehla návšteva v zrýchlenom 
režime a, samozrejme, s rúškami.

december 2020 
Sťahovanie obecného úradu
Na 25. výročie fungovania obec-
ného úradu bol úrad presťahovaný 
z budovy niekdajšej  požiarnej zbroj-
nice cez cestu do bývalej mater-
skej školy. Sťahovanie zabezpečili 
zamestnanci úradu. Miestnosti v 
kaštieli boli prispôsobené potre-
bám úradu. Nové priestory sú 
priestrannejšie, svetlejšie a najmä 
reprezentatívnejšie. 

18. – 19. december 2020
Workoutová zostava
Na futbalovom ihrisku pribudla 
workoutová zostava. Pozostáva 
z hrazdy, rebríka a bradiel. Prvky 
vyrobila a osadila firma Octago. 
Súčasťou zostavy je prevádzkový 
poriadok aj tipy na cvičenie.

24. december 2020
Betlehemské svetlo
Na Štedrý deň dopoludnia si mohli 
veriaci prísť odpáliť Betlehemské 
svetlo v Kostole sv. Martina. 

24. december 2020
Tichá noc Michala Rusnáka
Už tridsaťosem rokov bez pre-
stávky ohlasuje muzikant Michal 
Rusnák Štedrý večer. Aj vlani vylie-
zol s trúbkou v ruke po rebríku 
na strechu, odkiaľ o osemnástej 
hodine v bananskom kroji zahral 
tri slohy koledy Tichá noc.

24. december 2020
Polnočná omša
Polnočná omša prebehla v obme-
dzenom režime. Spolu prišlo asi 
tridsať veriacich. Polnočnú omšu 
slú žil kaplán Ľuboš Matúš.

Aktuálna situácia je po každej stránke náročná. Veľmi pekne ďakujeme všetkým občanom, ktorí prispeli k zmierneniu následkov epidémie na Banke.

redakcia
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Lekári z piešťanského COVID oddelenia: Očkovanie má zásadný význam
Počas prvej vlny koronavírusu im Slovensko tlieskalo, teraz sú často terčom konšpirátorov. O aktuálnej situácii sme sa porozprávali so zdravot-
níkmi v prvej línii, presnejšie s lekármi z COVID zóny Oddelenia anesteziológie a intenzívnej medicíny v Nemocnici Alexandra Wintera v Piešťanoch.

Jednoduchá otázka na úvod. Existuje 
vôbec koronavírus?
Myslíme si, že každý rozumný človek 
pozná odpoveď na túto otázku. Áno, 
koronavírus existuje.

Takže nie ste herci, neošetrujete pred 
kamerami figuríny, nejde o celosve-
tový podvod farmaceutických firiem 
ani o vesmírne sprisahanie?
Názory konšpirátorov nás, zdravotní-
kov, nezaujímajú. Ako lekári sa riadime 
postupmi, ktoré sú pre dané ochore-
nia odporúčané hlavnými odborníkmi 
pre odbor Anestéziológia a intenzívna 
medicína.

Teraz vážne. Prečo COVID–19 nie je len 
banálna chrípka? V čom sú rozdiely?
Koronavírus je oveľa rýchlejšie sa šíriaci 
vírus než vírus chrípky. Pri vážnejšom 
priebehu postihuje rozsiahlu časť pľúc, 
takže u niektorých pacientov dochádza k 
stavu, že nemajú dýchaciu plochu, teda 
pľúca nedokážu zabezpečiť výmenu 
plynov a pacient sa začne dusiť. S ne
dostatočným okysličením krvi pribú-
dajú aj ďalšie komplikácie – dochádza 
k zlyhávaniu životne dôležitých orgánov, 
k tomuto sa pri  COVID–19 pridružuje aj 
hyperkoagulačný stav (nadmerné zrá-
žanie krvi), čím sa zvyšuje riziko trom-
bózy a pľúcnej embólie (tzn. vytvára sa 
krvná zrazenina, ktorá sa môže uvoľniť 
a upchať pľúcne cievy), čo môže viesť 
až k zastaveniu srdca.

S realitou na COVID oddelení sa stre-
távate denne. Na vytvorenie obrazu 
o aktuálnej situácii nepotrebujete 
vnímať médiá ani názory iných ľudí. 
Aká je teda realita v piešťanskej 
nemocnici?
Ako lekári z OAIM (Oddelenie ane-
stéziológie a intenzívnej medicíny) 
sa môžeme vyjadriť len k situácii na 
našom oddelení, ktoré je prakticky 
nepretržite zaplnené pacientami vyža-
dujúcimi intenzívnu starostlivosť. Ide 
teda o pacientov, ktorým zlyhávajú zák-
ladné životné funkcie. Sú to prevažne 
pacienti na umelej pľúcnej ventilácii, 
v prípade „ľahšieho“ priebehu na vyso-
koprietokovej ventilácii kyslíkom (vo 
vysokých koncentráciach). Ich stav sa 
však často komplikuje a je nutné ich 
uviesť do umelého spánku a napojiť na 
pľúcnu ventiláciu. Úmrtnosť pacientov 
na našom oddelení je vysoká, pred pan-
démiou COVID19 sme na také vysoké 
percento úmrtí neboli zvyknutí.

V akom stave k vám prichádzajú 
pacienti? Aké sú príznaky ľahšieho a 
ťažšieho stavu?
Pacienti prichádzajúci na naše COVID 

odde lenie sú vo vážnom stave. 
V prípade ľahšieho priebehu sú v sta-
rostlivosti kolegov, ktorí pracujú na 
štandardnom COVID oddelení. Ľahší 
priebeh ochorenia sa spája s tzv. 
chríp kovými príznakmi, ktoré pacienti 
nedokážu zvládnuť v domácom pro-
stredí – celková slabosť, kašeľ, teploty, 
bolesti svalov, kĺbov a iné. Pacient, ktorý 
prekročí prah nášho oddelenia (COVID 
OAIM), má vyčerpané svoje rezervy. 
Množstvo pacientov sa doslova dusí 
zaživa, preto je nutné včasne zakro-
čiť, napríklad aj umelou pľúcnou ven-
tiláciou bezprostredne po príchode na 
naše oddelenie.

Kto sa na stará o pacientov na štan-
dardnom COVID oddelení a na COVID 
OAIM oddelení?
Na štandardnom COVID oddelení, ktoré 
diagnostikuje a lieči pacientov s ľahším 
priebehom ochorenia, pracujú lekári zo 
všetkých oddelení našej nemocnice 
pod vedením lekára z interného odde-
lenia. Čo sa týka ďalšieho personálu, 
sestier či sanitárov, tam nájdete taktiež 
personál zo všetkých oddelení, ako aj z 
ambulantnej sféry. Vážnejším stavom 
sa venuje len personál nášho odde-
lenia, ktorý má prax v starostlivosti 
o tzv. intenzivistického pacienta, samo-
zrejme, v prípade potreby aj s pomocou 
personálu zo štandardného COVID 
oddelenia. O umelej pľúcnej  ventilácii 
môže rozhodnúť len lekár OAIM na 
základe komplexného pohľadu na stav 
pacienta, ktorý zahŕňa aj jeho predcho-
robie, laboratórne parametre a iné.

Percento nakazených stúpa aj u zdra-
votníckeho personálu. Aká je situá-
cia v piešťanskej nemocnici?
S otázkou ohľadne situácie v našej 
nemocnici sa musíte obrátiť na vedenie 
nemocnice. My môžeme hovoriť len 
o personále nášho oddelenia. Aj na 
našom oddelení boli nakazení, dokonca 
sme sa ocitli v situácii, keď sme mali 
nedostatok sesterského personálu na 
pokrytie bežnej prevádzky oddelenia s 
nutnosťou redukovania lôžok „čistého“ 
(necovidového) OAIM a zaúčania ses-
terského personálu z iných oddelení. 
Ochorenie prekonali aj lekári. Každý 
zamestnanec, ktorý „vypadne“ z pracov-
ného kolobehu, je ťažko nahraditeľný 
vzhľadom na to, že personál bol poddi-
menzovaný už pred vznikom pandémie. 

Ako sa zmenil váš súkromný život 
počas druhej vlny koronavírusu?
Rodinný život v danej situácii pre množ-
stvo času stráveného v práci prechá-
dza veľkou skúškou. Voľného času je 
značne menej, sme vyčerpaní a často 

po príchode domov nezostáva čas 
na nič iné, len na základnú hygienu a 
spánok, ktorého je v čase pandémie 
o poznanie menej. Sú momenty, ktoré 
neopustia vašu myseľ ani po odchode 
z práce. Premýšľate, čo viac ste ešte 
mohli spraviť pre pacienta v kritickom 
stave aj napriek tomu, že dostáva kom-
plexnú liečbu. Samozrejme, situáciu 
vnímajú aj naše deti, keďže rodičia 
trávia menej času doma a sú unavení.

Vo štvrtok 7. januára ste boli ako 
 pracovníci v prvej línii zaočkovaní 
vakcínou od firmy Pfizer. Ako prebie-
halo očkovanie?
Celé to bolo veľmi dobre zorganizované. 
Ráno pred očkovaním sme absolvovali 
antigénový test, ak bol tento negatívny, 
mohli sme sa dostaviť na očkovanie. 
Každý zamestnanec mal stanovený 
konkrétny čas, aby sa celý proces 
urýchlil, takže čakacia doba bola mini-
málna. Samozrejme, že „papierovačky“ 
zaberú určitý čas. Samotné očkova-
nie bolo realizované tromi lekármi. Po 
zaočkovaní sme čakali v pripravenej 
miestnosti 15 minút pre výskyt prípad-
nej nežiaducej reakcie.

Čo cíti človek počas očkovania a bez-
prostredne po ňom? Mal niekto z vás 
neprimeranú reakciu?
Samotný vpich takmer necítiť. 
Bezprostredne po očkovaní nebola 
žiadna reakcia, a to ani u zamestnan-
cov, ktorí mali v minulosti po vakciná-
cii nežiaducu reakciu. Niektorých z 
nás bolelo očkované rameno, bolesť 
vymizla do 24 hodín. U niektorých 
sa objavila zvýšená teplota. Chceme 
zdôrazniť, že takáto reakcia sa môže 
vyskytnúť po akomkoľvek očkovaní 
(každý, kto má deti, je o tomto určite 
poučený pediatrom pred absolvovaním 
prvého povinného očkovania).

Čo podľa vás môže aktuálnu situáciu 
zvrátiť?
Opatrenia v našej krajine sú pomerne 
prísne, ale často sa stretávame s 
nespoluprácou zo strany ľudí, ktorí 
si myslia, že COVID19 neexistuje – 
odmietajú nosiť rúška, nerešpektujú 
zákaz vychádzania či odmietajú očko-
vanie. Každý by si mal uvedomiť, že byť 
mladý a zdravý neznamená, že priebeh 
infekcie vírusom SARS COV2 nebude 
uňho komplikovaný. Aj u mladých ľudí 
do 50 rokov, teda u produktívnych 
ľudí, sa vyskytol ťažký priebeh. Stále 
nevieme všetko o tomto ochorení, 
napr. aké sú všetky dlhodobé následky, 
ktoré môže mať človek po prekonaní 
infekcie. Očkovanie nám v dlhodobom 
časovom horizonte môže pomôcť 
s vy bu dovaním kolektívnej imunity a 
s návratom k životu, aký sme poznali 
pred pandémiou. V tomto smere by 
sme širokej verejnosti odporučili vyhľa-
dávať si informácie z validných (dôve-
ryhodných) zdrojov, nie z tých konšpirá-
torských. Očkovanie má určite význam. 

Ako sa majú obyvatelia efektívne 
chrániť? Má význam nosiť na tvári 
„handru“, ako konšpirátori často 
rúško nazývajú?
Ako sa efektívne chrániť, si človek v 
dnešnej dobe vie vyhľadať kdekoľ-
vek. Stále platí základné pravidlo ROR 
(rúško – odstup – ruky) a časté vetra-
nie interiérov. Je vedecky dokázané, 
že nosenie rúška vie spomaliť šírenie 
vírusov aj baktérií všeobecne. Každý 
človek, ktorý sa ocitol na operačnom 
sále či na vyšetrení u lekára, vie, že 
dotyčný lekár mal nasadené rúško aj 
pred súčasnou pandémiou. 

Na sociálnych sieťach médiá denne 
zverejňujú štatistiky o vykonaných 
testoch a o úmrtiach na COVID-19. 
Pomerne veľa užívateľov reaguje na 
takéto príspevky smejúcimi sa emo-
tikonmi, smrť desiatok ľudí denne im 
je na smiech. Niektorí by radi videli, 
ako zdravotníci nakladajú mŕtvoly 
do chladiacich boxov, inak vraj neu-
veria. Konšpirátorské stránky chŕlia 
bludy, protestujúci občania sa počas 
zákazu vychádzania zhromažďujú na 
námestiach v stovkách, ba tisícoch. 
Aké pocity to vo vás vyvoláva?
Takéto reakcie výrazne dehonestujú 
našu prácu, ktorá je v daných pod-
mienkach extrémne náročná. Ľudom 
s takýmto pohľadom na situáciu 
môžeme len odkázať, že sú na COVID 
oddelení vítaní. Každá pomoc sa nám 
v tejto situácii zíde. 

vv

rozhovor

Zdravotnícki pracovníci boli zaočkovaní 
v prvej vlne vakcinácie. Na snímke 
očkovanie piešťanských zdravotníkov.
| foto: Martin Palkovič (zpiestan.sk)
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súťažný hlavolam

Dusno v škole
V roku 1930 bola situácia v starej škole už prakticky nezvládnuteľná. Škola pozostávala z jednej učebne, ktorá bola ... (tajnička na 15 písmen). 
Dopoludnia sa v učebni tiesnilo vyše 100 žiakov 1. až 3. ročníka a popoludní okolo 50 žiakov 4. až 8. ročníka. Vyššie ročníky napokon rozpustili.

 � Jeden z riešiteľov hlavolamu získa otvárač nákupných vozíkov na kľúčenku, ktorý do našej súťaže venoval Marek Polák – Antikvariát Knihaantik. 
Pošlite do 20. februára 2021 správ ne riešenie hla volamu spolu s vašimi kontaktnými údajmi na   e-mailovú  adresu sutaz@obecbanka.sk. Zapojením sa 
do súťaže súhlasíte so spracovaním osobných údajov. Prajeme veľa šťastia!
 � Riešenie z minulého čísla znie: zázemie pre personál a sklad. Výherkyňou rozprávkovej knižky sa stala Ninka Ošváthová. Srdečne gratulujeme!

Testovanie odhalilo 5 pozitívnych
Počas víkendu 23. a 24. januára sa na Banke opäť testovalo. Obec zria-
dila jedno odberné miesto – v školskej telocvični. 27. januára vláda 
zaradila piešťanský okres medzi „lepšie“, testovanie sa tak nezopakuje. 

Sobota
 � otestovaní:  491
 � negatívni:  490
 � pozitívni:  1
 � miera pozitivity:  0,20 %

Nedeľa
 � otestovaní:  253
 � negatívni:  249
 � pozitívni:  4
 � miera pozitivity: 1,58 %

Celkové výsledky
 � otestovaní:  744
 � negatívni:  739
 � pozitívni:  5
 � miera pozitivity: 0,67 %

Testovanie sa riadilo vopred 
zverejneným harmonogramom. 
Obyvatelia obce boli rozdelení 
podľa ulíc. V nedeľu od 16. do 18. 
hodiny sa mohli prísť otestovať 
občania z okolia, ale aj Bananci, 
ktorým termín v harmonograme 
nevyhovoval. Na poriadok dohlia-
dal policajt.

Odberný tím pozostával vždy 
zo šiestich pracovníkov. Odber 
vykonávali zdravotné sestry. Všetci 

administratívni a zdravotnícki pra-
covníci boli vopred pretestovaní 
s negatívnym výsledkom. Medzi 
piatimi pozitívnymi boli traja 
Bananci.

Priestory zabezpečilo vedenie 
školy, stravu a vybavenie obec. 
Telocvičňu vydezinfikovali hasiči. 
Ďakujeme členom odberného tímu 
za profesionálny prístup a obyva-
teľom za disciplínovanosť.

vv

aktuálne

Nie je Banka ako banka
Pracovne som navštívil istú 

vý znamnú organizáciu v  hlavnom 
meste – v Bratislave. Na vrátnici ma 
zastaví pracovník SBSky s otáz-
kou: „Odkiaľ ste?“ Odpovedám: 
„Z Banky.“ „Predložte občiansky pre-
ukaz!“ rázne požaduje pracovník 
SBSky. V zmysle požadovaného 
predložím občiansky preukaz. Ďalšia 
otázka pracovníka SBSky: „Máte tu 
napísané, že z Banky, ale z akej?“ 
Pohotovo odpovedám, že z VÚB. 
„Ale to tu nemáte napísané,“ hovorí 
pracovník SBSky. „Dám si to dopí-
sať,“ odpovedám a s úsmevom si 
beriem svoj občiansky preukaz. 
Som hrdý, že som z Banky!

ak
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Úrad zostáva zatvorený
Vážení občania,

Obecný úrad Banka zostáva v čase 
trvania tzv. lockdownu zatvorený 
(predbežne do 7. februára 2021). 
V prípade potreby využite telefo-
nický alebo emailový kontakt:

 � +421 901 745 177
 � +421 944 123 360
 � info@obecbanka.sk
 � starosta@obecbanka.sk

Ďakujeme za pochopenie.
OcÚ Banka

oznam

Doplnili zábradlie 
pod Červenou vežou

Na podnet poslankyne obec-
ného zastupiteľstva Daniely Kobe
lovskej a následne starostky obce 
Tatiany Julinyovej Správa a údržba 
ciest TTSK dodatočne namonto-
vala zábradlie na úseku Cesty II/499 
pozdĺž odvodňovacieho kanála pod 
Červenou vežou. Stalo sa tak kon-
com roka 2020. Zábradlie oddeľuje 
cestu od odvodňovacieho kanála, 
ktorý je hlboký viac ako dva metre. 
V projekte sa so zábradlím v tomto 
rizikovom mieste nerátalo. 

vv

doprava

Sneh potešil sánkarov
Januárová zimná nádielka pri-

lákala na Ahoj desiatky obyvateľov 
obce, ale najmä okolia. Parkovisko 
pod Ahojom a na Hlavine praskalo 
vo švíkoch, z Lyžiarskej ulice sa stala 
„jednosmerka“. Na autách boli vidno 
aj české evidenčné čísla. Žiaľ, lyžiar-
ske stredisko nemohlo byť v pre-
vádzke, a tak vleky spustené neboli. 

vv

aktuálne
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Rok 2021 bude pre nás z pohľadu budúcnosti veľmi dôležitým rokom. Na Slovensku sa po 10 rokoch 
uskutoční sčítanie obyvateľov, domov a bytov. Prvýkrát bude integrované a plne elektronické. 

Integrované a elektronické sčítanie prináša mnohé výhody:

Sčítanie obyvateľov bude prebiehať od 15. februára 2021 do 31. marca 2021. 

KTO SA MÁ ZÚČASTNIŤ SČÍTANIA OBYVATEĽOV?
Zúčastniť sa sčítania je právom a zároveň zákonnou povinnosťou každého obyvateľa Slovenskej republiky. Pre účely sčítania sa 

obyvateľom rozumie každý, kto má v Slovenskej republike trvalý, prechodný, obvyklý alebo tolerovaný pobyt.

SČÍTANIE RÝCHLO A JEDNODUCHO
Obyvateľ sa sčíta sám alebo s pomocou blízkej osoby prostredníctvom počítača, tabletu alebo mobilu s pripojením na internet. 

Sčítací formulár bude dostupný na webovej stránke www.scitanie.sk alebo sa obyvateľ sčíta cez mobilnú aplikáciu.

V každej obci bude zriadené kontaktné miesto, kde obyvateľom, ktorí sa nebudú môcť elektronicky sčítať sami, pomôžu stacionárni 

asistenti. Na požiadanie budú k dispozícii aj mobilní asistenti, ktorí v prípade potreby navštívia obyvateľov u nich doma.

Všetky údaje, ktoré obyvateľ počas sčítania do formulára uvedie, sa musia vzťahovať k rozhodujúcemu okamihu sčítania, ktorým 

je 1. január 2021.

BEZPEČNOSŤ ELEKTRONICKÉHO SČÍTANIA
Počas Sčítania obyvateľov, domov a bytov 2021 bude zachovaná maximálna možná ochrana osobných údajov. Všetky získané údaje 

budú zabezpečené a chránené pred zneužitím.

PRÍNOS A VÝZNAM SČÍTANIA
Prináša nenahraditeľné informácie o stave spoločnosti, o jej demografických, sociálno-ekonomických a kultúrnych štruktúrach, 

o životných podmienkach obyvateľov a ich bývaní.
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1. SAMOSČÍTANIE
Obyvateľ sa v dňoch od 15. 2. 2021 do 31. 3. 2021 sčíta (spolu s rodinou) prostredníctvom webovej stránky www.scitanie.sk, prípadne cez 
príslušnú mobilnú aplikáciu. Je to najjednoduchší a v čase epidémie najbezpečnejší spôsob sčítania sa. Sčítanie 1 osoby zaberie cca 5 minút.

2. ASISTOVANÉ SČÍTANIE (pomocou stacionárnych/mobilných asistentov)
Vláda SR 20. januára 2021 rozhodla o zmene zákona o sčítaní z dôvodu závažnej epidemiologickej situácie spôsobenej pretrvávajúcim šíre-
ním ochorenia COVID–19. Ak poslanci NR SR koncom januára zmenu schvália, asistované sčítanie prebehne od 1. 4. 2021 do 31. 10. 2021, 
aby si povinnosť sčítať sa mohli splniť aj obyvatelia, ktorí sa nemôžu sčítať elektronicky sami ani s pomocou blízkej osoby (napr. seniori, 
imobilní, zdravotne postihnutí, digitálne vylúčení a pod.) Aktuálne informácie prinesieme v ďalšom vydaní Bananského hlásnika.


